
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 6. december 2011

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 40
Forslag til lov om ændring af retsplejeloven. (Fordeling af opgaver mellem po-
litikredsene og statsadvokaturerne m.v.).
Af justitsministeren (Morten Bødskov)

Spørgsmål 2
Retten i Esbjerg har ifølge JydskeVestkysten måttet aflyse retsmøder ikke
færre end 291 gange fra januar til udgangen af oktober i år, heraf har knap
halvdelen af aflysningerne skyldtes forhold hos anklagemyndigheden ved
Syd-og Sønderjyllands Politi (78 gange pga. anklagermangel og 52 gange
skyldtes aflysningerne, at tidspunktet ikke var forkyndt for den tiltalte). Vil mi-
nisteren redegøre for, hvad baggrunden er for at anklagemyndigheden har
været årsag til så mange aflysninger og hvilke initiativer der bliver taget for at
løse problemerne? Vil ministeren i forlængelse heraf redegøre for, hvad refor-
men af opgavefordelingen mellem politikredsene og statsadvokaturerne, som
ministeren foreslår i forbindelse med lovforslaget, forventes at ville kunne bi-
drage med i forhold til at reducere andelen af aflyste retsmøder, som skyldes
forhold hos anklagemyndigheden, herunder manglen på anklagere. (se artik-
len: Flaskehals: Retssager bliver aflyst på stribe i Syd-og Sønderjylland i Jyd-
skeVestkysten, den 29. november 2011, 1. sektion, side 3).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på dfpesk@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Anne Baastrup
formand
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